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J nr. 2014-1604 

 

 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 11. juni 2014 stillet mig følgende 

spørgsmål 159 alm. del., som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål 159 

 

”Vil ministeren oplyse, om de udmeldte effektivitetskrav på hhv. op til 300 mio. kr. 
akkumuleret frem mod 2020 og de op til 250 mio. kr. årligt til elnetselskaber har 

medført justeringer af kommissorium og af den videre arbejdsproces for det 

elreguleringsudvalg, der skal aflevere et dybdegående eftersyn inden udgangen af 

2014?” 
 

Svar 

 

Det fremgår af energiaftalen og udvalgets kommissorium, at der skal findes 

besparelser i elnetvirksomhederne med en effekt på minimum 300 mio. kr. i 2020 i 

forhold til den udvikling, der ville finde sted uden disse tiltag. I solcelleaftalen fra 15. 

november 2012 fremgår det, at udvalget skal finde yderligere effektiviseringer på 0-

300 mio. kr. fra elnetvirksomhederne og Energinet.dk. Tallene fra solcelleaftalen er 

akkumuleret og omfatter perioden 2015-2020. Det er i solcelleaftalen forudsat, at el-

reguleringsudvalget kommer med forslag til, hvordan disse ekstra effektiviseringer 

skal realiseres. De vurderede effektiviseringspotentialer i vækstudspillet ”Danmark 
helt ud af krisen” har ikke ført til ændringer i kommissoriet for El-reguleringsudvalgets 

arbejde. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Rasmus Helveg Petersen 
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